
 

ELECTIONS / ELECTIONS 
 

 
 
 

 As a citizen coming from the EEC you can put your name down on the electoral list for your 
commune.  For this, you need to live here on a permanent basis and be registered in the commune of 
your main residence.  This enrollment allows you to vote at two types of election : the local and the 
European elections.   

Coming from the EEC, you cannot present yourself as a candidate for the job of Maire or as 
his deputy, and nothing prevents you from voting in the elections of your home country. 

You can obtain the forms A2M and A2E from your local town halls and once completed you 
will be issued with an electoral card which can be used for both elections. 

Certain conditions are requested : a voter cannot be enrolled in any other commune in 
France, and he cannot exercise his right to vote in the European elections in any other country than 
France.  The voter must not have lost his right of vote in his/her country of origin. 
 
 

 Les citoyens de l’Union Europé enne peuvent s’inscrire sur les listes é lectorales de leur 
commune de ré sidence principale si ils vivent de façon permanente en France.  
 

Cela leur permet de voter pour les é lections municipales et europé ennes.  
Les é lecteurs communautaires ne peuvent pas se pré senter sur une liste comme Maire ou 

Adjoint. 
 Rien ne les empêche de continuer à  voter dans leur pays d’origine. 

 
Pour voter, vous pouvez obtenir les formulaires A2M (municipales) et A2E (europé ennes)  à  

votre Mairie.  Une seule carte é lectorale sera dé livré e pour les deux é lections. 
 

Conditions requises : un é lecteur ne peut pas être inscrit dans d’autres communes en France 
et ne peut exercer son droit de vote pour les é lections europé ennes qu’en France. 
Un é lecteur ne doit pas être privé  de son droit de vote dans son pays d’origine. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


